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Svar på L 143 – spørgsmål 33 

I brev af 8. april 2011 har udvalget stillet mig følgende spørgsmål: 

L 143 Spørgsmål 33
”Hvilke problemer mener ministeren, der helt konkret har været i forhold til de 
nuværende udviklingskontrakter for universitetet?”

Svar:
Jeg mener, der har været fire overordnede problemer med udviklingskontrakterne 
efter de nuværende bestemmelser i universitetsloven.

For det første skal kontrakterne omfatte hele universitetets virksomhed, jf. be-
mærkningerne til universitetsloven. Det har medført, at udviklingskontrakterne er 
blevet unødigt omfattende og for lidt fokuserede.

For det andet skal udviklingskontrakterne også kunne anvendes til benchmark 
mellem universiteterne, jf. bemærkningerne til universitetsloven. Det medfører, 
at kontrakterne i meget høj grad skal være sammenlignelige mellem universite-
terne, og at der derfor ikke er plads til at udforme kontrakterne ud fra det enkelte 
universitets særlige behov eller strategiske mål.

For det tredje er det kun universiteterne og ikke begge parter, der kan opstille mål 
inden for bestemte områder. Det har medført, at det på visse samfundsmæssigt 
højt prioriterede områder ikke har været muligt at få universiteterne til at sætte 
tilstrækkeligt ambitiøse mål.

Endelig nævnes der i bemærkningerne til den gældende universitetslov et antal 
eksempler på mål, som skal indgå i udviklingskontrakterne. Det drejer sig ek-
sempelvis om universiteternes forskningsstrategiske overvejelser og ramme, kva-
litet i uddannelserne, universiteternes eksterne samarbejde, ph.d.-området og 
forskningsbaseret myndighedsbetjening. Disse meget præcise bestemmelser har 
været uhensigtsmæssigt begrænsende for mulighederne for i samarbejde med
universiteterne at udvikle den konkrete udformning af kontrakterne i takt med, at 
der er blevet indhøstet erfaringer.

Med venlig hilsen

Charlotte Sahl-Madsen
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